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Folkeoplysning for alle?
Arbejdet med den nye folkeoplysningslov har stået på gennem flere år. Vi 
ved, at der er blevet arbejdet meget grundigt med det materiale, som 
folkeoplysningsudvalget har haft til rådighed.
Selve betænkningen har været forsinket et par gange, men kunne endelig 
afleveres den 15. marts i år. De sidste forsinkelser skyldtes, at man ville 
forsøge at undgå mindretalsudtalelser. Det lykkedes desværre ikke. Men 
til idrættens ros skal man sige, at de to repræsentanter fra Idrættens 
Fællesråd nøjedes med een mindretalsudtalelse.
I Dansk Firmaidrætsforbund er vi i det store og hele godt tilfredse med 
loven. Men, for der er et men, 25 års reglen har vi svært ved at acceptere. 
Efter vor mening er det med til at ødelægge hele intentionen med loven, 
og med de positive ting der kom ud af 10 pkt. forsøgene og breddeudval
get betænkning. Her drejede og drejer det sig om grænseoverskridende 
aktiviviteter. Der er netop kendetegnet ved at have sit spillerum på tværs 
af køn og aldersgrænser.
Disse aktiviter for hele familien er netop et af firmaidrættens kendetegn, 
og det virker diskriminerende for vore aktiviteter, at vi vil blive straffet for 
at bringe generationen sammen.
Ligeledes viser projektet ved Odense Universitet om "ældre i bevægelse", 
hvor Dansk Firmaidrætsforbund var med i styregruppen, at der også 
ligger mange udfordringer på dette område. Samtidig viser de kolde tal 
fra statistikkerne, at børnetallet er faldende, og at vi stadig bliver flere 
ældre i det danske samfund. Ældre der gerne skal bevare et aktivt liv og 
dermed et godt helbred.
Vi er dog på ingen måde uenige i, at der skal tages særlige hensyn til børn 
og unge. De hensyn kunne måske opnås gennem et kompromis, som man 
kunne kalde en 18 års regel. Det vil betyde, at kommunerne ydede ekstra
ordinære tilskud til aktiviteter for børn og unge. Dog på en sådan måde, at 
alle parter bliver ligestillet på lokaleområdet. På den måde kunne undgår 
vi en masse unødig administration.
Vi ved jo, at de kommuner der kører efter 25 års reglen, sortlister medlem
mer over 25 år. Samtidig bliver, da så oprettet specielle motionsafdelinger.

Nej, lad det blive en folkeoplysningslov for alle!
Tage Carlsen 
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Af Johs. Lyngsgård, 
konsulent DDSG & I

— S ) ------------------------------------

Betænkningen
- en skitse af de vigtigste 

punkter
Lørdag den 8. april indkaldte 
Idrættens Fællesråd til møde på 
hotel Nyborg Strand. De indbudte 
var medlemmerne fra de fire 
hovedorganisationer. Blandt ind
lederne var Johs. Lyngsgård fra 
DDSG & I, som har siddet i 
Folkeoplysningsudvalget. Dette 
udvalg er kommet med den 
betænkning, som bliver grundlag 
for den kommende folkeoplys
nings lov.

Historie.
Maj 1984. Folketinget ved tager det 
såkaldte 10 pkt. program vedrøren
de folkeoplysning, hvormed der 
blev bevilget 100 mio. kr. til udvi
klingsforsøg, der skulle medvirke 
til en ny folkeoplysningslov, der 
kan afløse den gældende lov om 
fritidsundervisning m.v., den 
såkaldte fritidslov.
I 1895 nedsatte undervisningsmi
nisteriet et Folkeoplysningsudvalg, 
der over en 3 årig periode skulle 
følge de igangsatte 10 pkt.'s forsøg 
og samtidig forbereder forslag til 
en ny lov om tilskud til folkeoplys
ning.
Udviklingscentret for folkeoplys
ning og voksenundervisning skulle 
følge disse forsøg og give folkeop
lysningsudvalget meldinger, der 
ville være af interesse for den nye 
lov.
Forsinkelser i disse meldinger 
medførte, at folkeoplysningsudval
get betænkning først nu er blevet 
færdig og offentliggjort den 15. 
marts.
Idrættens Fællesråd udarbejdede 
allerede i foråret 1988 bud på en ny 
lov gennem debatoplægget: Fritid - 
Fremtid - Folkeoplysning.
Her pegede man bl.a. på den lige
stilling idrætten ønskede med de 
øvrige tilbud i den nye lov. Man 
pegede desuden på to områder, der 
gerne skulle løses nemlig 25 års 
reglen og gymnastik i aftenskole og/ 
eller idrætsforening.

Hvad siger betænkningen.
Problemet gymnastik i aftenskole 
og/eller idrætsforening blev løst 
gennem et forlig med oplysnings

forbundene. Forliget siger, at 
ønsker et oplysningsforbund gym
nastik i en aftenskole, skal det 
godkendés i det fælles kommunale 
nævn. Det betyder, at idrætsfore
ningen har vetoret her, hvis de kan 
dukumentere, at de tilbyder til
strækkelig med tilbud om motions
gymnastik.

25 års reglen.
Vi havde fra idrætten ønsket 25 års 
reglen væk på den måde, at hvor 
man før "straffede" foreninger for 
at have medlemmer over 25 år, 
skulle de nu "belønnes" for at have 
medlemmer under 25 år. 
Betænkningsforslaget siger, at 
kommunerne har pligt til at etablere 
støtteordninger for den virksom
hed, der samler børn og unge 
under 25 år og at kommunerne kan 
etablere støttevirksomhed for fore
ningsvirksomhed for voksne.

Kapitler eller hovedområder?
Med baggrund i de foreninger vi 
har set i 10 pkt. forsøgene, har vi 
fra idrætten foreslået en kapitelløs 
lov, hvor de enkelte initiativtagere 
var lige stillet indenfor tilbud om 
samme aktivitet.
Desværre viste det sig, at oplys
ningsforbundene og ungdomssko
lerne ikke turde denne konsekvens 
af 10 pkt. forsøgene, hvorfor forsla
get nu peger på en delvis kapite
lopdelt lov, hvor det i stedet bliver 
hovedområder, som der bliver 4 af. 
Område A vedrøer foreningsarbej
det for børn og unge. Område B 
vedrører voksenundervisning. 
Område C vedrører ungdomssko
len. Område D vedrører tværgående 
aktiviteter, omstilling og udvik
lingsprojekter.
De mange tiltag som mange af 10 
pkt.'s forsøg har vist med omstil-

(fortsættes på side 4)

Her har vi en meget engageret taler og folkeoplysningsmand. Johs. Lyngsgård 
artiklens forfatter i sit Es.
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ling og udvikling må da henføres 
til område D.
Hvert hovedområde skal have sin 
egen beløbsramme, hvor den enkel
te initiativtager får et rammebeløb 
at råde over.

Hovedområde D.
Med baggrund i en handlingsplan 
for hvert område fordeles midlerne 
sammenholdt med områdets 
forbrug i de sidste år.
For at de ny og spæn
dende tiltag i område 
D ikke skal udsultes 
foreslås det i betænk
ningen, at der af de 
samlede midler afsæt
tes 10% til dettte områ
de. Dog forudsætter 
idrætten ikke at lokale
tilskudsreglerne 
medregnes i disse 
samlede midler hvoraf 
der afsættes 10% til 
område D.

Lokale spørgsmålet.
Betænkningen afleve
res af et udvalg, der i 
hovedprincipperne er 
enige, men der er en 
del mindretalsudtalel
ser bl.a. vedrørende 
lokale-spørgsmålet.
Idrættens Fællesråds 
to repræsentanter har 
afgiver én, der lyder:
"Kommunerne skal stille 
offentlige lokaler og 
anlæg i kommunen til 
rådighed for foreningsvirksomhed. Ved 
anvisningen prioriteres foreningens 
virksomhed for børn og unge.
Der kan som udgangspunkt ikke tages 
betaling for anvendelse af offentlige 
lokaler. Den enkelte kommune kan dog 
efter forhandling med involverede 
parter tage betaling for anvendelsen af 
offentlige lokaler med henblik på at 
nedbringe udgiften til foreningernes 
egne og lejede lokaler. 
Foreningsvirksomhed for børne og 
unge kan frit vælge, om de ønsker at 
benytte eksisterende offentlige lokaler 
eller egne/lejede lokaler med offentligt 
tilskud.
Kommunalbestyrelsen fastsætter efter 
indstilling fra Folkeoplysningsnævner 
- eller dertil svarende udvalg/nævn -

frit her.
Vi er her meget forundret over, at 
ungdomsskolerne repræsentant er 
med i denne mindretalsudtalelser, 
der vil gøre forholdene ringere for 
andre, hvor de selv er sikret gratis 
lokaler.

Andre mindretalsudtalelser.
I foreningsområdet har Dansk 
Ungdoms-Fællesråd ønsket at 

markere sig ved at 
formulere udtalelse om, 
at såvel ved støtteord
ning som lokaletilskud 
og -anvisning kun skal 
gives til den virksom
hed, hvis formål og 
grundlag er børn og 
unge under 25 år. 
Idrættens Fællesråd har 
ikke kunnet støtte 
Dansk Ungdoms- 
Fællesråd i dette. Idet 
det f.eks. ville medføre, 
at en politisk ungdoms
forening havde første
ret til gymnastiksal 
frem for en idrætsfore
ning med både børn og 
voksne og som måske 
har haft gymnastiksa
len i mange år til børne- 
gymnastik.
Dette er jo også i 
modsætning til flere af 
10 pkt. forsøgene, der 
netop peger på integra
tion af børn, voksne og 
ældre.

Der forslås i betænkningen et 
samlet folkeoplysningsnævn i 
kommunerne, hvor kommunernes 
samlede fritidspolitik kan fastsæt
tes, hvilket vil være en naturlig 
følge af, at den nye lov bliver efter 
bloktilskudsprincippet, således at 
det lægges ud i kommunerne at 
afsætte rammer til fritidstilbudene. 
Det pålægges dette samlede nævn 
at afholde mindst et møde årligt 
med alle brugerne,

Muligheder åbnes for lokale 
kultur- og fritidsinitiativer, hvor 
det må dreje sig om at sætte 
mennesket i centrum med tilbud 
om lokalt tilpasset fritidstilbud.

generelle regler for tilskuddets størrel
se. Foreningernes egen betaling må 
ikke overstige 25% af de faktiske udgif
ter, dog kan tilskuddet, hvis særlige 
forhold gør sig gældende, og efter afta
le med initiativtageren, nedsættes i 
henhold til retningslinier for lokaletil
skud fastsat af kommunalbestyrelsen. 
Kommunen skal, i det omfang den ikke 
kan anvise egnede offentlige lokaler og 
anlæg til øvrig ikke-kommerciel fore-

t_______________________________

Med den nye folkeoplysningslov skulle 
mennesket gerne komme i centrum - 
uanset køn og alder.

ningsvirksomhed, yde støtte til egne 
eller lejede lokaler".
Vi finder med dette, at det er 
forkert, at hovedområde A ikke 
som B er lovsikret ret til lokalean
visning og tilskud for voksne. 
Kommunernes landsforening afgi
ver flere mindretalsudtalelser. De 
ønsker bl.a. ikke bestemmelser om, 
at foreningernes egen betaling ikke 
må overstige 25% ved brug af egne 
lokaler, men at kommunerne står
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ew  B a la n ce
5 9 5  k o m b in e re r  
m a te r ia le rn e  i 
m e lle m s å le n  på  

en  h e lt  n y  m å d e . O g  g iv e r  
d ig  n o g e t , in g e n  a n d e n  
lø b e sk o  h a r  k u n n e t  g iv e  
d ig  før. S k o e n s  e n e s tå e n d e  
tra m p o lin k ile  d riv e r  
lø b e re n  frem  g e n n e m  
s k r id te n e , ved  a t  se n d e  
e n e rg ie n  fra n e d s la g e t  tilb a g e  til 

lø b e re n .

595 til maend

P R O -F IT - New 
Balance sko findes 

i flere bredder.

O g  t r a m p o 
lin -k ile n  e r  b a re  
en  del a f  
5 9 5 'e r e n s  C -c a p  
m e lle m s å l. E n

så l, d e r  g iv e r  su p e rb  s tø d d æ m p n in g  
o g  fu n g e r e r  s o m  p la tfo rm  fo r  v o r  
p a te n te r e d e  E n c a p -k ile . K u n  N e w  
B a la n ce  b r u g e r  d e n n e  m e to d e , s o m  
in d k a p sle r  d e t u h y r e  s tø d d æ m p e n d e  
E V A  i e n  skal a f  s ta b ilt p o ly u re th a n .  
R e s u lta te t  a f  d e n n e  k o m b in a tio n  e r

e k s tr a o rd in æ r  k o m f o r t ,  
o g  en  s tø d d æ m p n in g ,  
d e r e r  p ra k tisk  ta lt  u fo r 
a n d e rlig .

N e w  B a la n ce  5 9 5  e r  en  
te k n o lo g isk  a v a n c e re t  
lø b esk o . V i a n b e fa le r  d en  
til a lle . L ig e  fra  m o tio n i -  
s te n  til D a n m a rk s  b ed ste  
løb er, H e n rik  Jø rg e n s e n .  

B e s ø g  d en  n æ r m e s te  
N e w  B a la n ce  fo rh a n d le r, o g  s p rin g  ud  
i en  n y  o p le v e lse  a f  k o m f o r t  o g  
lø b e g læ d e .

595 til kvinder

new balance
Perfekt pasform

Nærmere op !.: TBS Im p o rt. 05 87 60 04
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Familietræf i Storstrøms Amtskreds

For 2. år i træk afholder Storstrøms Amtskreds et familietræf. Det sker i dagene den 19.-20 august i 
Vordingborg, i samarbejde med den lokale sammenslutning.

Træfstævnet henvender sig primært til de personer, der normalt ikke deltager ved kreds- og landsstæv
ner. Stævnet er for hele familien, og dem der ønsker at få lidt motion og have det rart og hyggeligt på en 
fornøjelig og afslappet måde i samvær med andre firmaidrætsfolk fra amtskredsen. Træfstævnet kårer 
ingen vindere. Det primære er at deltage. Der uddeles heller ingen præmier.

Der bliver afviklet turnering i følgende idrætsgrene: badminton, dart, fodboldog håndbold. Derudover 
kan man, efter KOM-OG-VÆR-VÆR-PRINCIPPET, være med i følgende aktiviteter: riffel- og pistlskyd- 
ning, bordtennis og svømning. Der vil endvidere i de individuelle idrætsgrene være mulighed for at 
prøve alle spillets finesser. Derudover vil man tilbyde andre aktivitetetsmuligheder. De planlagte turne
ringer afvikles primært for par, familie- og mixhold. Det koster kun 40 kr. pr. deltager. Børn indtil 14 år 
deltager gratis. Beløbet dækker for deltagelse i max. 2 aktiviteter som for deltagelse i KOM-OG VÆR 
MED-aktiviteter.

Lørdag aften bliver der afholdt TRÆF-BAL med spisning og levende musik. Menuen er okse- og flæskes
teg m /kartofler, sovs og grøn salat. Desserten er et stort Ta' selv-bod med frugter, samt kaffe og småka
ger. Prisen pr. voksen er KUN 110 kr. Børn under 14 år betaler 20 kr.

I lighed med sidste år vil vi også i år kåre Året Træ f f  stævneby, det bliver den sammenslutning med det 
højeste delatgerantal i forhold til sammenslutningens samlede medlemstal.

Indbydelsen vil tilgå klubberne senest i uge 19. Har man ikke fået indbydelsen, er man velkommen til at 
kontakte konsulent Jørgen Rasmussen på telefon: 03(53) 76 16 35.

I  ' J

KURSUSKVAUTET 
TIL CAMPINGPRISER

OURE SPORTSLAND kan 
konkurrere med vandrerhjem 
og campinghytter, når det 
gælder priserne.

Men selv de bedste trave
ture og 12-stjernede teltplad
ser kommer til kort, når vi 
sammenligner faciliteter og 
muligheder.

OURE SPORTSLAND har 
det hele:
■  Gode mødelokaler og 

grupperum
■  Overhead, video, flipover 

etc.
■  Svømmehal, sauna, varmt- 

vandsbassin
■  Café og biograf
■  Squashhal med fire baner
■  Idrætshaller til gymna

stik og boldspil
■  Motionsrum
■  Fire tennisbaner
■  Gode værelser til én, to og 

fire personer
■ Fællesrum for hver fire 

værelser
■  Grønne områder og syd

fynsk natur
■  Nær Lundeborg havn og 

strand

OURE SPORTSLAND ligger 
mellem Nyborg og Svendborg, 
to-tre timers rejse fra Århus, 
København eller Esbjerg.

Og det er ikke kun rejsen, 
der er billig for alle:

Et weekendophold med tre 
måltider kan klares for kr. 260 
-  og fem hverdage med fire 
overnatninger og fuld forplej
ning for kr. 880 pr. person.
Kontakt centerleder Steen 
Tinning, 09 28 19 69, for nær
mere information og evt. be
sigtigelse.

OURE
SPORTSLAND

5883 OURE

Skyttesagen
Vi lovede i sidste nummer af 
FIRMAIDRÆT, at holde vor 
mange efterhånden utålmodige 
skytte underrettet om udviklingen 
i den verserende skyttesag.
Her kort tid før vi går i trykken har 
vor forbundsformand Tage Carlsen 
haft fortræde for den nye justitsmi
nister H.P. Clausen.
Sagen tegner efter Tage Carlsen 
noget lysere. Justitsministeren har 
nelig lovet at kigge meget velvilligt 
på sagen. Han håber at kunne løse 
den for vore skytter noget 
ubekvemme situation, hurtigst 
muligt.
H.P. Clausen håber at kunne klare 
sagen med et administrativt 
indgreb. På den måde undgår vi 
den lange venteid, der naturligt 
ville opstå, hvis sagen skal ændres 
med en lovændring.
Ligeledes har en del partiers idræt
spolitiske ordfører lovet at kigge 
velvilligt på sagen, så den kan 
blive løst på en tilfredsstillende 
måde uden alt for lang ventetid.
Vi lover at vende tilbage.

A.J.
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Af Svend Møller, 
generalsekretær i DFIF.

Dansk Firmaidrætsforbunds kur
sus- og feriecenter i Oksbøl blev 
endelig overdraget til køberen , 
forsvaret den sidste dag i marts.

Datoen den 31.3 1989 vil blive en 
historisk dag for Dansk 
Firmaidrætsforbund.
At det var en vemodig dag, skal 
der ikke herske tvivl om. På en 
sådan dag vil det altid være de 
mange pragtfulde timer, man har 
tibragt i disse omgivelser, der 
præger ens sind, men dagen var 
kommet, hvor forbundet efter 10 
års glæder og skuffelser afleverede 
de "gyldne" nøgler til forsvaret, der 
pr. 1.4.1989 overtog centret.
En epoke i forbundet var slut. Et af 
de sikreste debat-emner på repræ
sentantskabsmøderne er væk. Der 
har vel næppe i forbundet været 
større debat om ét projekt end 
netop centret.
Det tilbud som forbundet afgav til 
forsvaret i august måned 1988 var 
blevet accepteret. Forsvaret aflever- 
de en check på den aftalte købesum 
kr. 4.875.000,-, der blev indsat på en 
spærret konto indtil det endelige 
skøde foreligger.
Sagen var ellers berammet til at 
komme for finansudvalget i decem
ber 1988, men en embedsmand i 
finansministeriet syntes ikke, at det 
kunne være rimeligt, at når alle 
andre områder skulle privatiseres, 
at forsvaret skulle til at erhverve 
fast ejendom. Hvorfor sagen blev 
sendt en ekstra omgang i karrusel
len, så Hans Hansens, fra byggetje
nesten, profeti om, at en sag af 
denne karakter ville tage lige så 
lang tid, som et svangerskab kom 
næsten til at holde stik.
Til overtagelsen havde forbundet 
inviteret nogle personer med stor 
tilknytning til centret og dets histo
rie med. Disse var sammen med 
forsvaret folk deltagere i en ufor
mel afskedsforkost, hvor der også 
blev taget afsked med centrets 
afholdte leder Birgit Bolwig, og på 
denne plads skal der også lyde en 
en stor tak for et fortræffeligt 
samarbejede gennem de sidste seks 
år.

-S)------------------
Et vemodigt farvel
- centret i Oksbøl solgt

Deltegerne ved selve overdragelsen var, set fra venstre: Oberstløjnant Buhi, 
Oksbøl, Bjarne Hauger, DFIF, Kasernemester Born, Oksbøl, Birgit Bolwig DFIF, 
Henning Nielsen, DFIF, Hans Hansen, Byggetjenesten, Jørn Godt, DFIF, Tage 
Carlsen, DFIF, Karl Randrup, DFIF, Gunnar Petersen, DFIF og Jørgen Petersen, 
Byggetjensten.

Centerleder Birgit Bolwig låser for sidste gang døren til forbundts center, mens de 
nye ejere kigger på.

Et meget sjovt billede der viser nuværende og tidligere formænd for og i DFIF’s 
udvalg. Fra venstre Jørn Godt, Tage Carlsen, Gunnar Petersen, Karl Randrup og 
Henning Nielsen.
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Kursusvirksomheden i stigning
- kursusvirksomheden af spejler forbundets 
udvikling

År Kursister Kvinder Mænd

1985 243 45 198
1986 271 71 200
1987 337 84 253
1988 388 100 288

Af Jane Have Andersen 
kursuskonsulent.

Flere og flere medlemmer delta
ger på forbundets instruktør- og 
leder kurser, det påvises i en 
statistik fra kursusudvalget. Den 
samme statistik viser også noget 
om kønsfordelingen på vore 
kurser.

I 1988 deltog 388 medlemmer på 
kurserne heraf var de 100 kvinder. 
Sammenlignes tallet med de tre 
forrige år ses, at kursusvirksomhe
den gennemløber den samme og 
støtte fremgang, som er kendeteg

nende for Dansk Firmaidræts
forbund som helhed.
Et andet kendetegn, hvor kursus
virksomheden også afspejler 
forbundets udvikling er, at flere 
kvinder sørger på kurserne, og ved 
gennemlæsning af diverse referater 
fra sammenslutningerne ses det, at 
flere kvinder ind vælges i bestyrel
se og udvalg.

Fleksibel kursusvirksomhed.
Årsagen til denne fortsatte frem
gang skal nok søges i den fleksible 
kursuspolitik, hvor kursusudvalget

tilbyder kurser efter behov og 
placerer dem mere centralt end 
hidtil.
Kursusudvalget forsøger således 
hele tiden at være nogle skridt 
foran, således at der også kan tilby
des nye kurser i de idrætsgrene, 
der er ved at dukke frem i 
sammenslutningerne.
På samme måde kan sammenslut
ningerne få uddannet instruktører i 
takt med de nye tiltag i sammen
slutningerne. Et glimrende bevis 
herfor er dart- og billardkurserne 
for endelig ikke at glemme 
fodbolddommerkurserne, hvor 
sidstnævnte har resulteret i, at der 
er blevet uddannet 20 nye domme
re, der er klar til at dømme i den 
kommende fodboldsæson.

Fremtiden.
For at kursusvirksomheden også 
fremover kan afspejle udvikling og 
fremgang, må medlemmerne såle
des forsætte med via møder, breve 
og telefon at tilkendegive overfor 
kursusudvalg og -konsulent, hvilke 
kurser der er behov for.
Og som noget helt nyt kan 
sammenslutningerne i samarbejde 
med deres kursuskontaktperson og 
/ eller kursuskonsulenten udarbej
de en uddannelsesplan for sammen
slutningernes bestyrelser og 
udvalg.
En uddannelsesplan sikrer således, 
at alle i fællesskab er uddannet til 
at gå fremtiden i møde.

Antal kursister

1985 1986 1987
+ »  År

En grafisk fremstilling af udviklingen i 
antallet af kursusdeltagere.
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Så er succesen endnu en gang i hus.
Kursusudvalget har netop afviklet sit andet 
fodbolddommerkursus, så nu skulle der 
være nok dommere til at dømme de 
fodboldkampe, der står for døren i den 
kommende sæson. Som udtryk for at kvin
derne er ved at vise ansigt i DFIF kan ses, 
at DFIF har fået uddannet sin første kvinde
lige fodbolddommer. Så succesen er denne 
gang en dobbelt succes.
Følgende er blevet uddannet til fodbold
dommere på DFIF’s kurser:

Peter Hunvits - Nykøbing F. Firmasport 
Kim Dall - Slagelse Firma Sport 
Ib Ahle Kristensen - Fredericia Fag- og Firma
idrætsforbund
Ib Øst er gaard - Fredericia Fag- og Firma
idrætsforbund
Ole Andersen - Frederiksværk Firma Sport 
Leif Larsen - Frederiksværk Firma Sport 
Plemmeing Kjærgård - Korsør Firma Sport 
Preben Olsen - Korsør Firma Sport 
Henrik Nielsen - Korsør Firma Sport 
Preben Andersen - Hillerød Firma Sport 
Hakon Jørgensen - Kursusudvalget 
Jørgen Colding - Vamdrup Frma Sport 
Jørgen Olesen - Vamdrup Firma Sport 
Jytte Lockenwitz - Nykøbing F. Firmasport 
Søren Surrow - Nykøbing F. Firmasport 
Jan Johansen - Middelfart Firmasport 
Ejner Andersen - Fredericia Fag- og Firma- 
idrætsforbund
Bent Nylander - Middelfart Firmasport
Erik Dalentoft - Støfi
Erik Mensing - Holbæk Firma Sport

Uddannelsesplan.
I alle moderne virksomheder har man i dag 
en uddannelsesplan. Erhvervslivet er klar 
over, at hvis de skal kunne følge med tiden, 
gælder det om, at have en uddannelsesplan

for alle medarbejdere. Ingen kæde er stær
kere end det svageste led.
Denne devise gælder også for arbejdet i 
sammenslutningerne, for skal disse være 
rustet til de nye tendenser i fremtiden, er 
det helt nødvendigt, at sammenslutninger
ne lægger en uddannelsesplan for medlem
mer i bestyrelse og udvalg.
Ønskes der råd og vejledning til sådan en 
uddannelsesplan, så kontakt kursuskonsulent 
Jane Have Andersen.

Pausemotion.
En kreativ kursusnyhed, hvor spændende 
emner som

- Strækning af muskler
- Stimulering af kredsløb
- Afspændingsøvelser
- Rollespil og lege der 

stimulerer til at bruge 
kroppen og psyken 
anderledes

ses fra nye vinkler, og giver ideer til perso
ner på såvel arbejdspladsen som i sammen
slutningerne.
Kurset afvikles d. 28. - 30. april i Nyborg.

Den ny lederuddannelse.
Der arbejdes for fuld kraft med forbundets 
nye lederuddannelse. Arbejdsgrupperne, 
der blev nedsat i august 1988, er begyndt at 
barsle med deres materialer. "Økonomi
gruppen" er allerede færdig, og gruppen 
"samarbejde og ledelse" kører på sidste 
etape.
Så inden vi får set os om, er alle grupperne i 
mål, og udvalget kan tilbyde en lederud
dannelse med nye spændende kursusem
ner, der rummer kreativitet, nytænkning og 
udvikling til glæde for den fremtidstænken
de DFIF'er.

iD  Dansk Firmaidrætsforbund
MAJ

’89
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Af Thorkild Carlsen, 
Nordjyllandskredsen og 
Flemming Kokholm, 
Sæby Firma Idræt.

Firm aidræt

Vintertræf for hele 
familien

- stemning fra en mild vinter

Der var masse af fasterlavnsstemning i Østervrå-hallen i februar måned.

Selvom den sparsomme vinter vi 
har haft i år, snart går på hæld og 
vi nu varmer os i forårssolen. Er 
det vel aldrig for sent med en 
rigtig god vinterhistorie. Ikke 
mindst fordi der er tale om et af 
de mange gode familetræf stæv
ner. Firmasport er jo for hele fami
lien

Nordjyllandskredsens motionsud
valg besluttede i efteråret 1988 at 
arrangere et FAMILIETRÆF 
VINTER i sam-arbejde med Sæby 
Firma Idræt.
Det blev hurtigt klart for os, at 
Østervrå-hallen var det ideelle 
sted. Alene af den grund at vi her 
kunne råde over en boldspilhal og 
en svømmehal.

Mange børn.
Arrangementet løb af stabelen 
lørdag den 4. februar 1989. Vi 
havde et stort fremmøde med 80 
deltager, hvoraf halvdelen var 
børn.
Hele arrangementet fik en festlig 
start. Vi begyndte nemlig med at 
kåre de to flottest udklædte børn. 
Der var rigtig mange børn, som i

anledning af fasterlavn og tøde- 
slagning havde klædt sig ud i i 
flotte og sjove dragter. Derfor blev 
der også uddelt præmier til samtli
ge børn.

En aktiv dag.
Der var tryk på lige fra starten. 
Børnene blev delt i to hold, hvor 
det ene hold slog katten af tønden. 
Det andet hold spillede ryd banen 
med de voksne i den anden ende af 
hallen.

Efter en halv times pause til indta
gelse af fastelavnsboller, anledso- 
davand kaffe, mm., var ladet op til 
aktiviter i hallen.
Der blev dannet ni hold, som hver 
fik tildelt et by-navn som kalde
navn. Langs med hele omkredsen 
af banen var der placeret num- 
merede opgaver, som man slog sig 
frem til med terninger.
Det var en tempo- og showfyldt 
time, hvor alle muskler inklusive 
lattermusklerne blev brugt flittigt.

Frit valg.
I de sidste to timer fik familierne 
lov til at bestemme om, de ville 
vælge aktiviteter i svømmehallen 
eller i boldspilhallen.
Der var begge steder flere aktivite
ter at vælge i mellem.
Der var selvfølgelig også masser af 
præmier i form af æbler, appelsiner 
og flødeboller.
Det var en dejlig eftermiddag, som 
absolut tåler gentagelse, hvilket vi 
også fik mange tilkendegivelser på.

Vi ses alle igen til familetræf-sommer i 
Hjørring den 10. juni

En flot modtager en præmie for sin flotte udklædning. I baggrunden ser vi par 
lokale versioner af Superman.
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Berrik/ubsen/ice 
k/æ’r  c/ft ho/d \

B errri Ktubservice g ø r det/ettere 
og bft//gere a t udstyre d/n k/ub 

m ed det he/t r/gt/ge sportstøj...
-  o g  K tubservice g /’r  d/g m ange 

f/ere forde/e, f.e k s .:

• uta///ge kom binations- 
m u//gbeder 

• ensartet kvaktet fo r 
a//e m ed/em m er 

• k/art o g  tydet/gt k/ubim age 
• økonom isk bespare/se 

• hurt/g /e\rer/ng 
■ effekt/v supp/er/ng

K ig  in d  tf/ din ioka/e 
B erri forbandter...

-  o g  op/evbe/e ko//ekt/onen a f 
sm art B e rri sp ortstøj 7  vo rt nye  

idékata/og. D u  væ /gerb/ot 
m ode/ier, s  tørre is  e r o g  farver, så  

k/arer B e rri forband/eren resten.
H a r du  b ru g fo ra tiå n e  e t udvatg 

a fk o /ie k tio n e n -f.e k s. titp ræ se n 
ta tion p å  e t bestyre/sesm øde, k/arer 

v i også sagtens det.

V// du høre mere om  B erri K/ub- 
service  -  og nærmeste forbandter 

-  så rin g biot tit os på  062/0033B erri -d e t e r dansk kvaiitet
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Af Käte Nielsen 
World Masters Games.

f> -------------------
Sport hele livet
- om Wold Master Games

Der er masser af action i forbindelse med Word Masters Games, selvom nogle af 
deltagerne er oppe i årene.

Klokken 14.00, lørdag d. 22. juli, 
lyder startskuddet til årets største, 
internationale idrætsbegivenhed.
15.000 mennesker fra hele verden 
vil dyste i 49 forskellige 
idrætsgrene. De tre jyske byer, 
Herning, Ålborg og Århus er 
værter for det gigantiske arrange
ment, og de er i fuld gang med at 
kridte banerne op.

World Masters Games (WMG) er et 
folkeligt idrætsstævne, hvor alle kan 
deltage . Eneste betingelse er, at 
man har nået oldboy-grænsen for 
den enkelte idrætsgren. For 
svømning vil det f.eks. sige 25 år og 
for glf 55 år.
Langt de fleste deltagerne vil være 
modne motionister, som tager med 
for oplevelsens skyld - og så måske 
for at møde nogle af de gamle helte 
fra 70'eme.
Handicap-sporten er også repræ
sentere med 9 af de 49 sportsdisci
pliner.

Fra Canada til Jylland.
Det er anden gang, World Masters 
Games løber af stabelen. Første 
gang var i Toronto i Canada for fire 
år siden. Det blev dengang en 
sportslig succes med over 8.000 del
tagere. Men på grund af store ud
gifter til lønninger og leje af sports
anlæg, blev legene også en 
økonomisk fiasko.
Hernings borgmester N. O. Hansen 
har med Gymnaestradaens 17.000 
deltagere god erfaring i at lave 
store sportsstævner. Og efter at 
have luret nogle af de fejl, de begik 
i Toronto, allierede han sig med 
Ålborg og Århus, og sammen med 
Dansk Idræts-Forbund, erhvervede 
de tre jyske byer verdensrettighe
derne for 3,5 millioner kroner.
Det betyder, at Danmark nu har 
rettighederne på alle fremtidige 
World Masters Games, og vi vil 
dermed altid sikret indflydelse og 
dansk deltagelse i legene. Arrange
mentet skal lejes ud til en ny by 
hvert fjerde år, og det er allerede 
bestemt, at tvilling-byerne Minne

sota og Set. Paul i USA skal være 
værter om fire år.
Et par tusind frivillige jyder står 
klar til at bakke op om projektet til 
sommer, og alle de fornødne 
idrætsanlæg vil blive stillet gratis 
til rådighed. Derfor kan legene af
vikles meget billigt. World Masters 
Games opererer med et budget, 
der ligner OL's frimærkebudget, 
nemlig 22 millioner kroner. Heraf 
går de 3,5 til administration.

Gamle sportsidealer.
Ideen bag World Masters Games er 
et skabe et modstykke til Olympia
den, som med årene bliver mere og 
mere domineret af konkurrence-ræs. 
Under motoet "sport for life", som 
kan oversættes til "sport hele livet", 
vil World Masters Games aldrig 
komme til at handle om dopings- 
kandaler og 16 årige, tændstik
tynde gymnastikpiger. Det skal 
istedet være et forsøg på at vække 
slumrende sportsidealer til live. Vi 
vil igen se den gamle sportsånd, 
hvor det i høj grad handler om 
kammeratskab og motion, det - der

giver både fysisk og psykisk 
velvære - hele livet!

Tredie halvleg.
World Masters Games er en en
estående chance for de tre jyske 
byer til at vise, hvad de formår - i 
sportshenseende, men også på an
dre områder som turisme, kultur 
og erhverv.
Selvfølgelig har mange erhvervs
folk øjnet muligheden for at eta
blere nye kontakter og mar
kedsføre danske produkter. Derfor 
er der i planlægningen også lagt 
stor vægt på "tredie halvleg", med 
konferencer, udstillinger og kultu
relle arrangementer.
I Herning bliver der oprettet et 
"World Masters Games Business 
Centre", hvor erhvervsfolk kan 
mødes og hvor der vil blive 
repræsentanter fra udenrigsminis
teriets handelsafdeling og fra er
hvervsorganisationerne. 
Erhvervscentret vil også omfatte en 
database, hvor der kan hentes 
oplysninger om danske produkter, 
dansk teknologi og relevante sam
arbejdspartnere.
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Den direkte omsætning for hotel
ler, restauranter og detailforretning 
vil helt sikkert også få et opsving i 
de dage. F.eks. har World Masters 
Games booked 70% af hotellerne i 
de tre byer.
I den mere kulturelle afdeling vil 
der også være masser af spæn
dende oplevelser at hente. Gøgl og 
glade smil vil præge gadebilledet, 
og for de, der ønsker at supplere 
spændingen på banerne med gode 
oplevelser i koncertsalene, er der 
også fine muligheder. Der vil bl.a. 
blive arrangeret klassiske koncerter 
med velkendte kunstnere. 
Endvidere vil der i alle tre byer 
blive oprettet "bycentre", som kom
mer til at indeholde information, 
turistkontor, pressecenter, butik
ker, spisesteder, souvenirboder og 
jazz-bar. Bycentrene vil holde åbent 
18 timer i døgnet.

Hvem betaler?
Om det koster noget? Jow da. Det 
koster 550,- kroner pr. deltager,

------- f> -------
plus et afviklingsgebyr, som varier
er for de enkelte idrætsgrene. Ty
pisk ligger det mellem 35 og 200 
kroner.
Men fortvivl nu ikke, alle danske 
deltagere får nemlig ved tilmeld
ingen en værdikupon på 300 kro
ner. Det er en "gestus" for at 
påskønne det kolosale arbejde 
mange klubber og enkeltpersoner 
lægger i planlægning og afvikling 
af World Masters Games. 
Deltagergebyret bliver altså 250 
kroner, plus afviklingsgebyr. For 
de penge får deltagerne program
mer, fri transport i og mellem de 
tre værtsbyer, gratis adgang til 
åbnings- og afslut-
ningshøjtidlighedeme, fri adgang 
til den almindelige idrætsafvikling 
og endelig et Masterpas, der giver 
fri adgang til underholdning og re
duceret pris på museer og restau
ranter.
Man deltagergebyret kan ikke 
alene bære legene. World Masters 
Games ville aldrig være kommet så

langt uden sponsorer og praktisk 
assistance fra virksomheder som 
SAS, JT Erhverv, Amercan Express, 
Ceres, Midtbank, TNT, Hertz, IBM 
og Kommunedata.

Tilmelding.
WMG har fået mange tilmeldinger 
fra fjerne lande som Japan, Indien 
og Australien. Og især har USA og 
Canada vist stor interesse for arran
gementet.
Derimod lader tilmeldinger fra 
danske deltagere vente på sig. Men 
det hænger måske sammen med, at 
de ikke skal planlægge rejse, hotel
ophold og lignende. 
WMG-sekretariatet opfordrer dog 
alle til at melde sig så hurtigt som 
muligt, for at undgå et voldsomt 
pres af tilmeldinger til allersidst. 
Derfor Tilmeld dig inden 1. maj hos 
World Masters Games, Vestergade 
48i, 8000 Århus C.
Yderligere oplysninger fåes på 
06 209988.

På hold med stjernerne
- Wold Master Games er for bredden

World Masters Games er primært 
et bredde-idrætsstævne. Men 
tilskuerne og deltagerne kan 
glæde sig over, at der også blive 
lejlighed til at opleve en lang 
række top-stjerner i aktion.

I langt de fleste sportsgrene vil 
motionisterne kunne komme til at 
dyste med - eller imod eliten, siger 
Kim Dalbøge, som er sportskoordi
nator for WMG.
For eksempel har cykelryttere som 
Verner Blaudzun, Gunnar 
Asmussen og Jørgen Emil Hansen 
meldt deres ankomst. I cykling 
bliver deltagerne delt op i fem 
grupper efter alder, men ellers er 
det alle mod alle, så det kan vist 
godt betale sig at smøre kæden og i 
øvrigt varme op i god tid!
Ligesådan er det med bordtennis. 
Her kan du møde tidligere 
verdensmestre som Jacques 
Secretin og Vincent Purkart fra 
frankrig.

Mennesker fra hele verden dyster 
på tværs af alle skel. Hver deltager 
repræsenterer kun sig selv som 
enkelperson - men i et stort fælles
skab.
Du kan dog vælge at tilmelde dig 
sammen med dit hold, sådan som 
f.eks. Dukla fra Prag har valgt at 
gøre. Men hvis Dukla vinder, er det 
ikke nationen Tjekkoslovakiet, men 
klubbe som sådan, der vinder.
Af speciel interesse for 
Firmaidrætten kan det nævnes, at 
alle firmahold kan deltage også gerne 
med firmanavnet på blusen.
I næsten alle sportsgrene er det 
tilrettelagt sådan, at deltagerne på 
forhånd er garanteret et minste 
antal kampe eller løb, oftest tre.
Der vil dog også blive afviklet 
kampe, som ikke er for motionister. 
F.eks. er otte af verdens stærkeste 
fodboldnationer på banen i det 
første uofficielle europamesterskab 
i veteranfodbold. Det drejer sig om 
Sovjetunionen, Vesttyskland, Sve

rige, Holland, Frankrig, Italien og 
Danmark.
Aldergrænsen er her 34 år, så 
danske drenge som Morten Olsen, 
Søren Busk, Ole Quist, Allan 
Simonsen og Jens Jørn Bertelsen får 
atter chancen for at vise os, hvad de 
kan sammen på den forjættede 
grønsvær.

Herning ■ Aalborg ■ ÅrhiV^-iJ^ANMARK  
22. juli -  6. august - 1989
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Af Carsten Jensby 
Fmd. Dartsektionen.

Dart har for første gang afholdt 
landsstævne. Dart har hermed 
bestået sin svendeprøve og har 
samtidig manifesteret sin status 
som en velfungerende idrætsgren 
i Dansk Firmaidrætsforbund.

Ros til spilleme.
Det første landsstævne i dart under 
DFIF blev afholdt i Nakskov i 
weekend'en den 18. -19. marts. Det 
blev for DFIF's dartsektion en stor 
positiv overraskelse, idet ikke 
mindre end 185 deltagere havde 
tilmeldt sig i henholdsvis single og 
double, Hvilket må siges at være 
en meget flot tilslutning til dette 
første landsstævne, efter at darten 
er blevet godkendt som sportsgren 
under DFIF's kreds- og landsstæv
ne program.
Dartspillerne kom fra stort set alle 
egne af landet. Der manglede kun 4 
amtskredse i tilmeldingen, nemlig 
Sønderjyllands amt, Ribe amt, 
Vestsjællands amt og Københavns 
amt. for at hele landet var repræ
senteret, og det må siges at være 
meget flot til dette første lands
stævne.
Der blev også spillet meget flot 
dart og alle spillerne skal have ros 
for den entusiasme, som man gik 
til kampene med og for den gode 
sportsånd der blev udvist. Som 
altid ved et firmaidrætsarrange
ment var det kammeratlige 
samvær også en meget stor del af 
hele weekend'en.

20 baner i sving.
Der blev spillet på 20 baner, som 
var blevet lejet hos Dansk Dart 
Union. Det viste sig at være en klog 
disposition. Det er nødvendigt med 
så mange baner for at afvikle en 
landsstævne i denne størrelse, og 
det må siges, at hvis alle amtskred

Landsstævne ’89

------ D
Darts første landsstævne

- mange deltagere i Nakskov

se tilmelder spillere er det mere 
end nødvendigt med så mange 
baner. Især efter at flere sammen
slutninger har udtrykt ønske om, at 
der eventuelt skulle oprettes en 
mix double række ved landsstæv
net. Personligt tror jeg, at dette 
ligger lidt ude i fremtiden. Jeg 
mener, at der først skal satses på at 
få flere damer med i damerækker
ne.

Selve stævnet.
Nakskov Firma Sport som stod for 
arrangementet af dette landsstæv
ne skal have ros for det flotte styk
ke arbejde, der var lavet. Specielt 
skal I roses for styringen og koordi
neringen af samarbejdet mellem 
stævneledelse og officials.
Nakskov Firma Sport var da også 
så ubeskeden at hjemtage tre af fire 
mulige titler.

Nakskovs borgmester byder velkom
men til landsstævnet

Stævneledere: Til venster Dan Paustian, fmd. Nakskov dartafdeling. 
Til højre Jørn Petersen, fmd. Naksov Firma Sport.
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Som konklusion på dette lands
stævne må vi fra dartsektionen, at 
det var et godt og veltilrettelagt 
stævne. I dag er vi også glade for, 
at vi bibeholdt beslutningen om at 
sætte begræns-ning på tilmeldin
gerne De 10 singler og 5 double
hold var nok, hvis alle amtskredse 
tilmelder sig, kan vi komme op på 
cirka 250 spillere og i dette tal er 
ikke medregnet en større tilmel
ding af damespillere.

Til næste år skal vi måske nok 
regne med flere spillere.

f>

Sportsophold 
på vandrerhjem
-  aktivitet for alle pengene 

om dagen
til ca. 55 kr. om natten.

D e r  er mange gode grunde til at bo på 
vandrerhjem, hvis I skal deltage i stævner 
og turneringer, på træ ningslejr eller på 
dommer- og trænerkurser.

Først og fremmest betyder prisen på kun 
ca. 55 kr. for en overnatning, at I kan tage uden
bys flere gange om året. Og på Danmarks 
vandrerhjem får I sund og ernæringsrigtig 
kost til yderst rimelige priser, samtidig med 
at I kan hygge jer i de fælles faciliteter om 
aftenen.

Vælg mellem 100 vandrerhjem i Danmark, 
der alle ligger i nærheden af gode idrætsanlæg, 
så I får mest muligt ud af opholdet. Endvidere 
har jeres værter lokalkendskab, så de ofte 
kan hjælpe med baneleje og finde lokale 
“sparringspartnere” til træningskampe.

Har I også fået lyst 
til sportsophold, og vil 
have vores store flotte 
katalog tilsendt gratis, 
så ring til:

Landsforeningen Danmarks Vandrerhjem, Vesterbrogade 39, 
1620 København V. Tlf: 01 31 36 12

Et oversigtsbillede ud over de mange 
baner.
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Af Birgit Vendelbo, Roskilde 
Firma Idræt.
Foto: Kim Fjord Mortensen

— f ) ---------------------
Ikke for at tjene penge

- en melding fra Roskilde

700 spillede håndbold og fodbold 
i Roskilde i landsstævne week- 
end'en dem 18. - 19. marts. Selve 
stævnet blev arrangeret til alles 
tilfredshed. Men planlægningen 
blev desværre besværliggjort.

Manglende samarbejde.
I modsætning til de fleste sammen
slutninger der har afviklet lands
stævne har Roskilde Firma Idræt 
selv måttet slås med den store 
administrative opgave, der hedder 
indkvartering af godt 600 mennes
ker.
Formanden for Roskilde Firma 
Idræt Christian Nielsen udtalte sig 
i den forbindelse til Dagbladet i 
Roslilde: "Vi føler, vi er blevet 
røvrendt af turistbureauet. -De offi
cielle kanaler har solgt Roskilde 
dårligt. Turistbureauet har pure 
nægtet at have noget med det at 
gøre, selom mange firmaer måske 
kunne bruge Roskilde, hvis de 
skulle have en konference senere.", 
slutter Christan Nielsen.
Nu blev problemet heldigvis løst 
ved en kømpe frivillig indsats. Alle 
blev indkvarteret og der var noget 
for en hver pengepung. Ligefra en 
madrasplads på skolerne og til et 
enkeltværelse på et af byens hotel
ler.

Stævnet.
Selve stævnet var mget tilretttelagt 
og blev afviklet i de to Roskilde 
haller, Tjørnegårdshallen, himme- 
lev Gymnasiuam samt Himmelev 
hallen.
Med sine 57 fodboldhold i 13 puljer 
og 37 håndboldhold var det et stort 
arrangement at få til at fungere.

En lille håndfuld af stævneledelsen fra Roskilde Firma Idræt, stiller op til ære for 
vor fotograf.

Mellem kampene var der heldigvis tid til lidt hyggeligt samvær og til afslapning, 
som vi kan se på billedet.

Opgaven blev dog løst med et smil 
på læben, så deltagerne mærkede 
intet til, at der var pres på i sekreta
riatet.

Kæmpefest.
Som det sig hør og bør ved et 
landsstævnearrangement afviklet i 
Dansk Firmaidrætsforbunds regi 
var der om aftenen en kæmpefest i 
Roskildehallen med 720 deltagere.

Blandt de mange fodbold- og 
håndboldspillere var der 77 bowle
re. De var til landstævne i Køge, 
men var med til festen lørdag aften 
i Roskilde.

Roskilde Firma Idræt med sine 
godt 1.800 medlemmer håber at 
blive husket for et godt og velfun
gerende landsstævne.

Landsstævne ’89
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Af Tage Brostrøm,
formand bordtennis sektionen.

I weekend'en den 18. - 19.marts 
blev der spillet bordtennis til den 
store guldmedalje i Sønderborg. 
Vi har her en rapport fra stævnet.

Gode rammer.
Sønderborg Firma Sport havde 
sørget for gode rammer omkring 
landsstævnet i bordtennis. 
Arrangementet var nemlig henlagt 
til SFS-hallen, hvor vi under gode 
forhold spillede på 20 borde. 
Tilslutningen til stævnet i år var 
lidt mindre end sidste år, men det 
er glædeligt at konstatere, at der er 
kommet flere damespillere med på 
landsplan. Det må vel nok tilskri
ves, at vi fik ændret reglerne, såle
des at der kan deltages i mixed- 
doubler udover de ellers fastsatte 
to kategorier.
Om lørdagen afvikledes alle hold
kampene og de to individuelle

— D ------------------
Flot arrangeret stævne

- bordtennis i Sønderborg

Banerne er kridtet op og alt er klar til afvikle endnu et landsstævne i bordtennis. 
Verdens hurtigste boldspil er utroligt populært.

Det er ikke nemt at være fotograf, når der først er gang i spillet. Bolden flytter sig 
med høj hastighed og den er svær at fange for kameratets lukker.

klasser - IV og VII - og selvom 
nogle rækker måtte ud i mange 
jævnbyrdige kampe - især damerne 
- lykkedes det at blive færdig til 
den fastsatte tid.
Omtalte damerække var så jævn
byrdig, at stævneledelsen måtte ud 
i et større tællearbejde for at finde 
vinderne.

Afbudene
Søndag afvikledes så de resterende 
individuelle rækker. Desværre 
måtte vi igen i år ændre i program
met p.g.a. udeblivelser, "sygdom"
o.s.v.
Det er ikke morsomt for deltager
ne, at vi næsten hvert år må slå 
puljer sammen, og det er heller

ikke godt, når enkelte spillere går 
igennem til slutkampene uden ret 
mang spillede kampe.
Til alt held forstår deltagerne disse 
problemer, som arrangørene er 
uden skylyd i, men vi henstille til 
de tilmeldte, at de møder op eller 
sender afbud i god tid. Vi vil i 
sektionen gerne undgå karantæner. 
Aftenfesten lørdag, som vi ikke vil 
undvære, blev også afviklet i SFS- 
hallen med cirka 110 deltagere, og 
der skal her lyde en tak til SFS's 
byggeudvalg for et godt arrange
ment.
Alle fik hvad de kunne spise - 
helstegt vildsvin med tilbehør- og 
hvis ikke var det deres egen skyld, 
for der var nok af det,. Der var 
samtidig sørget for virkelig god 
musik, så det varede ikke ret længe 
før vi stod på stolene og sang.
Tak til alle - delatgere, officials, 
ledere, m.fl. - for et godt landsstæv
ne 1989 og PÅ GENSYN I ÅRHUS I 
1990
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— f>
De er specielle i Ålborg

- ros til Ålborg fra billard’erne

Heldigvis for billard-sporten er der mange friste piger, der gerne vil være med til 
at sætte lidt kolerit på denne ellers mandsdominerede sport. Lad os få nogle flere 
frem til horderne!

Landsstævnet i billard sæt fra kegler og ball'ers synspunkt.

Af Erik Lundsgård, 
formand billard sektionen.

Efter års fravær som landsstævne 
arrangør i billad lykkedes det at få 
Ålborg til at være landsstævnear
rangør igen.
Årets landsstævne var meget fint 
tilrettelagt, og kan sagtens tåle 
sammenligning med de gode 
landsstævner i Odense og 
København. Faciliteterne var helt 
i top, det er nok de bedste billard
borde vi nogensinde har spillet på 
til et landsstævne.

Lørdag.
Denne dag startede hold-kampene. 
Der var ingen afbud og de blev 
afviklet så vi allerede var færdige 
kl. 16.45 - flot klaret af Ålborg 
Firma Sport. Der var således god til 
at omstille sig til aftenfesten.
Der var helt klart lagt op til, at 
aftenfesten skulle være noget delta
gerne skulle kunne huske. Der var 
ikke sparet på noget som helst. 
Servicen var langt over det, vi er 
vant til. I den forbindelse skal der 
lyde en særlig tak til Ålborg Billard 
Center, som have gjort et stort styk
ke arbejde, for at deltagerne skulle 
have en hyggelig aften. Der skal 
også lyde roser til pigerne på 
Annebergvej for den fine service de 
ydede for deltagerne.

Søndag - enkelt mandstumering.
Som lørdag sluttede, startede 
søndag!
Alle ved, at når man skal spille 
individuelt, så skal man være der 
til tiden. Det var faktisk utroligt, så 
fint det gik, men det skyldes måske 
også, at man er specielle i Ålborg. 
Der var ingen, der kom for sent og 
de afbud der var, kunne registreres 
som lovligt indvarslet.
Det belv en god dag med mange 
spændende kampe. Med andre ord

en sportslig succes, som kun kan få 
det blå stempel af billard
sektionen. Der blev arbejdet ener
gisk fra stævneledelsens side på at 
opnå en pæn sluttid. Det lykkedes, 
da osgså at være klar med finaler
ne kl. 16.30. Det faldt selvfølgelig i 
god jord hos deltagerne, der alle 
havde mulighed for at nå hjem i 
ordentlig tid.
Det skal også nævnes, at det første 
gang i min tid som formand for 
sektionen, at der været 50-60 delta
gere tilbage for at overvære 
præmieoverrækkelsen.

Konklusion.
Vi kan konstaterer, at landsstæv- 
nerne nu er kommet ind i et leje, 
hvor den fungerer tilfredsstillende 
for alle parter.

Et lille minus kan måske være, at 
der er for få kvinder, der tilmelder 
sig landsstævneme. Vi vil fra 
sektionens side stærkt opfordre til, 
at man fra spindesiden ikke holder 
sig tilbage, når der skal være lands
stævne i Odense til næste år.

Må billard sektionen til sidst takke 
Ålborg Firma Sport, samt Billard 
Centret og alt personalet for en 
virkelig god weekend med en 
service som var helt i top. Samtidig 
vil vi takke stævneledelsen, som 
kunne deres ting, så den sportslige 
side af sagen blev afviklet på en 
meget seriøs måde.
Vi håber fra billard sektiones side, 
at der ikke skal gå alt for mange år, 
inden vi bliver inviteret til Ålborg 
igen.
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Bowling fortsætter successen 

- i år i Køge

Et oversigts-billede af de flotte forhold, som landsstævnet i bowling blev afhold 
under i Køge.

Af Lena Staszak, 
formand bowling sektionen.

Det er altid svært at være den 
første arrangør af et landsstævne, 
som Ålborg var det i 1988 for 
landsstævnet i bowling, men det 
er ikke ret meget nemmere at 
komme lige efter et landsstævne, 
hvor alting bare fungerede 
perfekt.

Forberedelser.
Det var med store forventninger, vi 
indledte samarbejdet med Køge 
Firma Bold omkring dette lands
stævne. Nu efter, at stævnet er af
viklet kan vi sige, at forventninget 
blev indfriet fuldt ud, vi fik endda 
noget, vi slet ikke havde stillet 
forventninger om.
Allerede lodtrækningen til lands
stævnet var en positiv overraskel
se. Deltagerantallet var nemlig 
cirka 30% højere end i 1988 på 
trods af beliggenheden på Sjælland, 
hvilket under normale omstænde
ligheder skulle give en lidt lavere 
deltagelse. Det var også positivt, at 
der var flere "udenbys" deltagere 
end i 1988.
Sektionens medlemmer mødtes 
med Køge Firma Bolds bowlingud
valg lørdag morgen kl. 08.00 til et 
hyggeligt og afslappet morgen
bord. Vi kunne allerede på det 
tidspunkt mærke, at dette ville 
blive et godt landsstævne, hvis 
ellers bowlingspillerne selv ville. 
Der var ingen optræk til panik, og 
der var ingen opgaver, som skulle 
udføres i sidste øjeblik, selvom 
man kun havde en "lille Hal" med 
12 baner at råde over.

EDB.
Til at styre resultatformidlingen via 
EDB havde man "ansat" FKS 
Odenses ekspert på området: Kai 
Bork. Det tør nok siges, at resulta
terne blev formidlet med lynets 
hast hele dagen igennem. Cirka 20 
minutter efter hver start var resul
tatlisterne hængt op på opslagstav
len i hallen. Mindre end 1/2 time 
efter sidste start var præmierne 
delt ud, og vi var klar til at forlade 
hallen.
På landsstævnets sidste dag kunne 
deltagerne så tage en resultatliste

med sig, inden de gik hjem. Blot for 
at fuldstændiggøre billedet af EDB- 
eksperten, skal det nævnes, at den 
blanket, man savnede i lørdagens 
holdkamp, blev udviklet lørdag nat 
- efter aftenfesten - således at den 
var klar til brug søndag morgen.

Stævnet.
Der blev startet kl. 09.00 begge 
dage og kørt med starter for hevr 5 
kvarter dagen igennem indtil sidste 
start kl. 16.15. Afslutningen var 
begge dage sat til kl. 17.00, og dette 
tidspunkt kunne fint holde. Det 
siger noget om, hvor godt de 
tekniske ting fungerede.
Udover den indbyggede kamp om 
hold- og individuelle præmier 
kunne man under stævnet høre om 
mange interne "opgør" spillerne 
imellem. Som for at nævne spille
ren, som under lørdagens hold
kamp tabte med 4 kegler til sin 
kone, og ligeledes måtte se sig slået 
af de fleste af sine holdkammerater. 
Om søndagen vendte bøtten under 
den individuelle konkurrence. Han 
spillede sig frem til førstepladsen i 
sin række og undervejs slog han 
sine klubkammerater på stribe.
Eller det hold der slet ikke kun få 
nok af bowling og begge dage 
havde deres egen private turnering 
umiddelbart efter den officielle 
afslutning.
Selv præmiefordelingen må siges at 
være en succes. Der blev hjemtaget

præmier af både Ålborg, Viborg og 
Odense ved siden af de mange 
lokale vindere.

Tak.
Dette indlæg skal bl.a. være en 
ringe tak til Køge Firma Bolds 
formand, Henning Rasmussen, for 
den velvillige modtagelse af lands
stævnet og for den praktiske 
indsats under hele stævnet, til hele 
Køge Firma Bolds bowlingudvalg 
og officials under stævnet, til 
Bowlinghallens cafeteria, til Arne 
Sørensen - hårdt arbejdende 
bowlingudvalgs formand og 
sektions medlem - som ydede en 
fantastisk indsats under hele stæv
net, og sidst, men ikke mindst til 
bowlingspillerne fordi I bakkede 
op omkring stævnet og var medvir
kende til, at vi fik et stævne med et 
minimum af afbud og helt fri for 
protestsager. Lad os fortsætte 
sådan.
Landsstævnet er i 1990 i Odense i 
forbindelse med FKS Odenses 50 
års jubilæum. Vi glæder os til at se 
mindst 200 bowlingspillere i 
Odense.

Landsstævne ’89
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Af Chr. P. Jensen, 
formand kegle sektionen

- I D
Sjællænderne kom
- til keglelandsstævne i Kolding

Her har vi så sjællænderne, der kom den lange vej fra Bispebjeg Hospital. Det 
omtalte gode humør fornægter sig ikke.

I weekend’en d. 18.-19. marts blev 
der afholdt landsstævne i kegler i 
Kolding, hvor der deltog cirka 250 
spillere.

Starten.
For stævneledelsen startede dagen 
kl. 7.15, hvor familien Erik, Knud, 
Einer, Preben, Christian og Karin 
mødte veludhvilede og friske op, 
så alt kunne være klar, når den 
første spiller dukkede op kl. 08.00. 
Da stævnet først var kommet 
igang, blev der travlhed ved stæv
neledelsens bord, der skulle regnes 
slagkort ud, og der skulle svares på 
spørgsmål.

Tilrejsende.
Midt på formiddagen kom et hold 
fra IBBH, København. Trods den 
lange rejse og det korte varsel én af 
deltagerne havde fået, mødte de op 
med godt humør.
Stævneledelsenvar gled for at se 
nogle sjællændere til landsstævnet. 
Vi håber ikke det er sidste gang, vi 
ser jer.
Mogens fra Middelfart må vi heller

ikke glemme, han var med som 
kontrollant, for at se om alt nu gik 
rigtigt til.

God stemning.
Der var en god stemning under 
stævnet, selvom der lør dag var 
nogle minutters forsinkelse. Dette 
gentog sig om søndagen med en 
lille time.
Søndag formiddag kom københav
nerne igen på keglebanen inden de

tog hjem. De skulle se, om deres 
placering stadig holdt, det gjorde 
den dog ikke.
De var dog glade for, at de trods 
alt var taget herovert. De klagede 
dog over, at de ikke før havde fået 
indbydelse til landsstævnet, som 
de gerne ville deltage i. Til de åbne 
stævner der er i de forskellige byer 
ville det dog nok være for dyrt at 
rejse til disse.

Men alt i alt et godt stævne.

Her stiller den samlede stævneledelsen 
op til fotografering.

SPORT
OG FRITIDS
TØJ
Træningsdragter, f r a .............

Spilletri jer, skyggestriber fra . 

Spilleshorts, skyggestriber fra .

Nylonshorts, f r a ....................

Fodboldstrømper, fra ..........

T-Shirts, JTS, f r a ..................

Sweat-Shirts, JTS, f r a ..........

Joggingbukser, JTS, fra . . . .  

Fodbolde (FIFA-godk.), fra . .

Sportstasker, f r a ..................

Rygtasker (sort og neon), fra . 

13 stk. 1 1tr. drikkeflasker,

328
79
79
50
43
33

1 2 7
140

85
48
85

incl.taske ..................................  224

»Av min arm« 
Sportssalve
til udvordes brug efter 
stød, slag, spark m.m. 
100 ml. 54.
Elasticolor
støttebind
i 4 farver, bredde fra 4 
til 10 cm. 5m lang.
FRA 2 8 -til 73-

Alt i textiltryk!
Alle priser er 
incl. moms!

SPORT & FRITID
1 ~̂)\  j — "  v/Svend Erik Pedersen

K o rse væ n ge t 5 8 ,4 1 0 0  R ing sted

Tlf. 53 61 46 45 (Gerne aften)
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Familietræf

- pudsighed ved landstævnet i 
badminton

Af Otto Hansen,
formand badmintonsektionen

Landsstævnet i badminton var i år 
rykket frem til weekend’en den 
18.- 19. marts på grund af den 
tidlige påske. Landstævnet var 
henlagt til Århus, og aftenfesten 
blev holdt i den hyggelige 
"Stakladen” ved Århus Uni
versitet. Landstævnet bød i øvrigt 
på en pudsighed, som det antydes 
i den kryptiske overskrift.

Næsten ingen forsinkelse.
Vejlby Risskovcentret var en god 
ramme om landsstævnet i badmin
ton. Fire haller under samme tag 
gjorde, at vi slap for den store 
transport af spillere mellem haller
ne og den femte hal lå kun 1,5 km. 
væk.
I disse rammer afviklede Århus 
Firma Sport et godt landsstævne, 
hvor man næsten overholdt tider
ne, men intet landsstævne i 
badminton uden forsinkelser i slut
ningen af stævnet.

Oure Idrætshøjskole tilbyder
instruktøruddannelse i:

★  BOLDSPIL
★  SLAGBOLDSPIL
★  GYMNASTIK
★  SVØMNING
★  FRILUFTSAKTIVITET 

Desuden undervisning i:
★  RYTMISK MUSIK
★  TEKSTIL & KERAMIK
★  DRAMA & MEDIER
★  SPROG

Elevindkvartering i nye elevhu
se. Idrætshøjskolen har idræts
hal, svømmehal, squashhal, 
tennisbaner, motionscenter, 
biograf og café.
Kursusstart midt i september.

m n i P T
O URE S YD FYN

I V I I f L I
Oure Idrætshøjskole
Forstander Steen Bjørn 
5883 Oure -  09 28 18 58

Badminton er en af de mest populære 
vinteridrætsgrene i Dansk Firma
idrætsforbunds regi. Det bliver klart 
dokumenteret af de altid godt besøgte 
landsstævner.

Landstævneme i riffel og 
pistolskydning er selvføl
gelig også blevet 
gennemført på behørig 
vis. De vil få fyldig omta
le i næste nummer af 
FIRMAIDRÆT.

Familietræf.
I holdturneringen der blev afviklet 
om lørdagen vandt Jysk Telefon, 
Århus serie I. Jeg ved ikke om der 
har været fortilfælde, men Jysk 
Telefons hold bestod faktisk af spil
lere, der var i samme familie med 
både mænd, koner og brødre. 
Aftenfesten var henlagt til 
"Stakladen" og her fik deltagerne 
noget godt at spise og god musik i 
hyggelige omgivelser.
Idet jeg fra sektionens side siger 
tak til Århus Firma Sport for et 
godt afviklet landsstævne, vil jeg 
håbe, at sommerlandsstævnet i 
fodbold og håndbold i Århus til 
sptember må gå lige så godt, for så 
får i en god weekend.

Landsstævne ’89
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Idrætsmærket
Idrætsmærket tilbyder igen i år et 
kursus der henvender sig til alle 
over 16 år, der i foreninger og klub
ber arbejder med Idrætsmærket. 
Formål: Give et øget kendskab til 
Idrætsmærkets prøver i gymnastik, 
almen formprøve, atletik og svøm
ning (udholdenhedsprøve), så 
dommerkort kan erhverves i disse 
discipliner.
Tid: Fredag d. 15. sept. kl. 15.00 til 
søndag d. 17. sept. kl. 14.30.
Pris: Kr. 700,- for kost, logi, under
visning og undervisningsmateriale. 
Betaling ved ankomst til skolen. 
Tilmelding: Skriftligt til:

IDRÆTSMÆRKET 
Ved Idrætsparken 1 
2100 København 0

Tilmelding snarest og senest d. 1. 
sept.
Yderligere oplysninger kan fåes på 
teleforn: 01 42 19 06

-  her er hjælpen 
tilden»anstrengte« 
foreningsøkonomi!

• Alt i lotterier
• Bankoartikler
• Julekalendere m.m. 
-  vi gi’r klubben råd.

BOGTRYKKERGÅRDEN
Østre Fælledvej 14 f tQ  o c  ^  
9400Nørresundby U Ö  I I  L O I I

-------S)
Vättern rundt mod ny rekord
- verdens største motionscykelløb 
bliver endnu større

Vättern rundt bringer deltagerne rundt i den afvekslende og smukke svenske 
natur. Vi vil gerne hører fra danske firmaidrætsfolk, der har tænkt sig at gøre 
turen.

Da vi for et par numre siden 
omtalte Vättern rundt, var der nok 
mange læsere, der tænkte, at vi var 
ude i god tid.
Det sidste dugfriske nyhedsbrev 
fra det svenske siger noget ganske 
andet. Der er kun 600 pladser tilbage. 
Det betyder samtidigt, at cirka
15.000 deltagere er tilmeldt det 24. 
Vättern rundt.
Jan Svensson, der er kanslichef, 
noterer en fortsat stærk interesse 
for arrangemenet. Som de tidligere 
år er der mange som for første 
gang har tilmeldt sig kraftprøven 
at cykle de 30 mil (300 km.) Vättern 
rundt. I år drejer det sig om cirka 
5,200 første gangs deltagere.

Godkendt cykelhjelm.
Svenskere er jo her hjemmen kendt 
som foregangsmænd, når det 
gælder sikkerhed. Sådan er det

også med ledelsen bag Vättern 
rundt.
Deltagerne i Vättern Rundt skal i 
år køre med en godkendt hjelm.
Jan Svensson siger: "Vi gør det kun 
med omtanke for vore deltagere. 
Beviserne på, at vor krav om cykel
hjelm er med til, at mange cyklister 
slipper for livstruende hovedska
der er utallige."
I dag findes der mere end 30 
godkendte cykelhjelme på marke
det. Det er lette og bekvemme hjel
me som naturligvis også bør 
benyttes under træning og tur
kørsel.

Danske forhold.
Herhjemme er cykelhjelmen ikke 
rigtig slået igennem trods flere 
tiltag. Hvis der sidder læsere med 
meninger om cykelhjelm
problematikken, vil vi gerne høre 
dem.
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Per Biilow fra Ringsted Firma 
Sport har modtaget Dansk 
Firmaidrætsforbunds hæderstegn. 
Per Biilow blev i 1979 valgt til 
bestyrelsen i Ringsted Firma Sport. 
Han blev ved det første møde 
konstitueret som næstformand, 
hvilket hverv han på betryggende 
måde har bestridt siden og ind til 
dato.
Valgt til fodboldudvalget 1 år i 
1979. Valgt til redaktionsudvalget 1 
år i 1988.
Valgt som centerudvalgsformand i 
1988, og har stået som ansvarlig for 
ombygning og indretning af
Firmasportens fritidscenter.

Wagner Petersen fra Køge Firma 
Bold har modtaget forbundets 
hæderstegn.
Wagner Petersen blev valgt ind i 
Køge Firma Bolds bestyrelse i 1964, 
og har således ved køge Firma 
Bolds repræsentantskabsmøde i 
april 1989 siddet i bestyrelsen 
uafbrudt i 25 år, heraf de sidste 17 
år som kasserer.
Derudover har Wagner Petersen i 
de 11 år Køge Firma Bold har haft 
Den Selvejende Institution Ravns- 
borghallen, repræsenteret Køge 
Firma Bold i Hallens Bestyrelse.

Kai Nitzsch fra Horsens Firma Idræt.

Henning K. Frederiksen ligeledes 
fra Ringsted Firma Sport modtog 
også forbundets hæderstegn. 
Henning K. Frederiksen blev valgt 
til fodboldudvalget i 1979, 1980 og 
1981. 1. suppleant til bestyrelsen 
1977 -1983.
Han indtrådte i bestyrelsen 11. 
april 1983 i stedet for Ejvind 
Jørgensen som menigt bestyrelses
medlem. Han overtog kassererpos
ten den 1. juni 1983, da Hanne 
Nielsen rejser til USA. 
Kassererposten varetages indtil 
ordinært repræsentantskabsmøde 
marts 1985.
Valgtes til formand for håndbol
dudvalget for 1 år i 1983.
Valgtes som ansvarshavende 
redaktør på klubbladet RAMFES i 
1985 og har siden varetaget posten 
med stor succes.
Han indtrådte i efteråret 1986 i 
radioudvalget og har siden haft 
hvervet.
Eneste deltager ved Europa 
Festivalen i maj 1985 i Middelfart, 
og var i den forbindelse med til at 
udgive Festival News.

Horsens Firma Idræt har tildelt 
følgende forbundets hæderstegn 
for 10 års fortjenstfuldt arbejde for 
Horsens Firma Idræt:
Arne Lampe - indvalgt i håndbol
dudvalget 1978.
Birgit Møldrup - indvalgt i hånd
boldudvalget 1979.
Sonja Madsen - indvalgt i 
motionsudvalget 1979.
Inge Jensen - indvalgt i 1979 som 
kasserer.
Axel Pedersen - indvalgt i 
skydeudvalget i 1979.

Kaj Nitzsch ligeledes fra Horsens 
Firma Idræt har modtaget 25 årsnå
len.
Kaj Nitzsch blev for 25 år siden 
indvalgt i fodboldudvalget, hvor 
han trofast har virket siden.

Finn B. Pedersen er blevet den nye 
kontaktperson på Nordsø Værftets 
Idræts Klub.
Finn B. Pedersen adresse er: 
Mågevej 14, 6950 Ringkøbing.

Dansk
Firmaidrætsforbund
Storebæltsvej 11 
5800 Nyborg 
Tlf. 09 31 65 60 
Fax 09 30 14 26 
Ekspedition:
Mandag-fredag kl. 8-15.30

Generalsekretær:
Svend Møller 
Cedervænget 14 
5700 Svendborg 
Tlf. 09 22 57 33

Styrelsen: 
Formand:
Tage Carlsen 
Heboltoft 12 
6950 Ringkøbing 
Tlf. 07 32 55 20

Næstformand:
Jørn Godt 
Schultzvej 5 
6091 Bjert 
Tlf. 05 57 23 22

Kristian Hansen 
Blåbærvej 2 
7200 Grindsted 
Tlf. 05 32 17 34

Kurt Petersen 
Strandvejen 46 
4200 Slagelse 
Tlf. 03 52 75 35

Verner Sørensen 
Kløvervej 32 
9400 Nørresundby 
Tlf. 08 17 17 63

DFIF's konsulenter: 
Foreningskonsulent 
øst for Storebælt
Jørgen Rasmussen 
Lowej 10 
Pederstrup 
4700 Næstved 
Tlf. 03 76 16 35

Foreningskonsulent 
Nord- og Midtjylland
Jan Grumstrup 
Vibevej 9 
9500 Hobro 
Tlf. 08 51 01 01

Foreningskonsulent 
Sydjylland og Fyn
Torben Laursen 
Gammel Kongevej 48 
6200 Åbenrå 
Tlf: 04 62 72 86

Kursuskonsulent
Jane Have L. Andersen 
Lyngvænget 8 
5800 Nyborg 
Tlf. 09 31 72 53

Aktivitetskonsulent
Jesper Mathiesen 
Blegdamsgade 2 
5800 Nyborg 
Tlf. 09 31 45 09
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Dansk Firmaidrætsforbund

Ta'på et 
DFIF-

kursus
Få en uddannelse som 

•idrætsinstruktør 
•idrætsleder

eller vælg at få dine tekniske færdigheder 
up to date gennem et lokalt idrætskursus.

Henvend dig til firmaidrætten i din by 
og forhør om mulighederne.

Sam vær - idræt - motion


